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                                   P R O T O K Ó Ł   Nr II/06  
 
z  drugiej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu 5 grudnia 
2006  roku w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem radnego 
Grzegorza Wawrzonkowskiego  - Przewodniczącego Rady Gminy.  
======================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 9 05 - zakończono o godz. 10 30. 

 
Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15 

 
Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 

 
1. Pan Józef A. Stopa              - Wójt Gminy 
2. Pani Barbara Kordalska      - Skarbnik Gminy 
3  Kierownicy referatów UG 
4. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   - 30 
5. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . .  -   7 
  

P R Z E B I E G     O B R A D :  
                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski  otwierając 

obrady przywitał wszystkich  radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości.             
          Na podstawie listy obecności radny Wawrzonkowski  stwierdził 
quorum radnych władne do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił 
radnych  o zgłaszanie uwag do przedstawionego porządku obrad.  

Wójt Gminy – Pan Józef Stopa wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie  
w pkt. 6 - punktu w brzmieniu: 
6. Wprowadzenie zmian w budŜecie gminy na 2006 rok. 

a) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2006 r. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zaproponowanej 

zmiany w porządku dziennym obrad sesji, proponując jednocześnie, Ŝe 
pozostałe punkty przesuną się o 1 numer wzwyŜ. 

Rada propozycję wprowadzenia zmiany przyjęła jednogłośnie.  
Jednogłośnie przyjęto porządek dzienny w następującym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z I inauguracyjnej sesji Rady Gminy. 



 2 

4. ZłoŜenie ślubowania przez Wójta Gminy. 
5. Wystąpienie Wójta.  
6.  Dokonanie zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2006 rok 

a) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2006 r. 
7.  Ustalenie składów liczbowych oraz powołanie składów osobowych stałych 

komisji Rady Gminy. 
a) podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu liczbowego oraz 

powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy. 
8. Powołanie Komisji Rewizyjnej. 

a) podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zamknięcie obrad.   
 
 
 
Ad.pkt.3. 
                

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ protokół z poprzedniej sesji 
jest do wglądu w biurze Rady jak i jest wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad. 
Poprosił o zgłaszanie uwag i wniosków co do treści protokołu. 

PoniewaŜ nikt z radnych nie zgłaszał Ŝadnych uwag, radni jednogłośnie 
bez odczytywania przyjęli protokół z I inauguracyjnej sesji, odbytej w dniu    
27 listopada 2006 roku.  
 
Ad.pkt.4. 
                  
 Pani Barbara Perzanowska – Przewodnicząca Gminnej Komisji 
Wyborczej w Karniewie wręczyła Panu Józefowi Andrzejowi Stopie 
zaświadczenie o wyborze  na Wójta Gminy Karniewo.  
 Następnie Pan Stopa po odczytaniu roty ślubowania w brzmieniu: „ 
obejmując urząd Wójta Gminy uroczyście ślubuję, Ŝe dochowam wierności 
prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i 
pomyślności mieszkańców gminy”. Po tym Pan Stopa dodał słowa „Tak mi 
dopomóŜ Bóg”.- wypowiadając słowo „Ślubuję”. 
 Przedstawiciele Rady Gminy złoŜyli nowo zaprzysięŜonemu Wójtowi 
gratulacje, wręczając kwiaty.  
   
Ad.pkt.5. 
  
 Pan Józef Andrzej Stopa przedstawił swoje wystąpienie. 
  (wystąpienie stanowi załącznik nr 1 do protokółu) 
 Radny Grzegorz Wawrzonkowski – Przewodniczący Rady Gminy 
uznał, Ŝe Pan Wójt w kilku słowach zawarł, to co jego zdaniem jest 
najwaŜniejsze. 
 Nikt z uczestników obrad nie zabierał głosu w tej sprawie.    
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Ad.pkt.6. 
  
 Wójt Gminy poprosił Panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały 
zmieniającej budŜet gminy na 2006 rok. 
 Z wypowiedzi Pani Barbary Kordalskiej – Skarbnika Gminy wynikało, 
Ŝe dochody budŜetu gminy będą zwiększone o kwotę 14.210 zł, jako 
zwiększenie subwencji oświatowej. W ślad za tym zmniejszy się deficyt. 
Chcemy tą uchwałą doprowadzić do zgodności wysokość kwoty na zakupy 
inwestycyjne. Na ostatniej sesji poprzedniej Rady Gminy nie wprowadziliśmy 
kwoty 90.000 zł na zakup samochodu straŜackiego. Po dokonaniu zmian kwot 
w budŜecie, zmianie ulegają równieŜ niektóre załączniki do uchwały. 
 Przewodniczący Rady zapytywał, czy ktoś ma jakiej pytania i 
wątpliwości. 
 Radny Otłowski Robert prosił o wyjaśnienie co oznacza zapis „ Rozwój 
elektronicznych usług publicznych” 
 W 2006 roku wszystkie gminy powiatu makowskiego – wyjaśniał Pan 
Wójt, mają mieć jeden system usług elektronicznych w ramach programu e-
powiat. Do tego zadania przystąpiły wszystkie gminy naszego powiatu. 
Wykonanie łącza to koszt ponad 100.800 zł. My partycypujemy w 50 %, a 
pozostałe to środki unijne. 15 grudnia ma się odbyć przetarg na zakup sprzętu 
elektronicznego.      

PoniewaŜ nikt więcej  z radnych  nie zabierał głosu w dyskusji, radny 
Grzegorz Wawrzonkowski poprosił o przegłosowanie uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budŜetowej na 2006 rok.   

W wyniku głosowania jawnego – radni jednogłośnie podjęli uchwałę              
Nr II/3/06 w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2006 rok,  w brzmieniu 
załącznika nr 2 do protokółu.        
 
Ad.pkt.7. 
 
 Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski 
poinformował, iŜ zgodnie ze Statutem Gminy Rada powołuje trzy 
problemowe Komisje Rady. Są to: 
1. Komisja Planowania, BudŜetu i Finansów,  
2. Komisja Przemysłu i Usług, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony  
    PrzeciwpoŜarowej. 
3. Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych. 

Chciałbym – kontynuował Przewodniczący by Rada i komisje były 
twórcze i konstruktywne. Zwrócił się do radnych o zadeklarowanie swoich 
udziałów w pracach poszczególnych komisji.  

Jednocześnie ustalono, Ŝe składy liczbowe pozostaną w ilości 5 osób w 
kaŜdej komisji.  
    Po zadeklarowaniu udziału przez radnych w poszczególnych komisjach 
radny Grzegorz Wawrzonkowski odczytał propozycje składów komisji. 
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Poprosił o odbycie krótkich konsultacji w proponowanych składach i 
wytypowanie radnych na przewodniczących komisji. 
 Radni uznali, iŜ jednocześnie powinni być wytypowani równieŜ 
zastępcy przewodniczących komisji. 
 Po ukonstytuowaniu komisje przedstawiły swoje propozycje na 
przewodniczących i zastępców przewodniczących komisji.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
składu liczbowego oraz powołania składów osobowych stałych komisji Rady 
Gminy.   

W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr II/4/06 w sprawie ustalenia składu liczbowego oraz 
powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy, stanowiącą 
załącznik nr 3 do protokółu. 
 
Ad.pkt.8. 
  
 Zgodnie ze Statutem – mówił radny Grzegorz Wawrzonkowski, Rada 
Gminy powołuje Komisję Rewizyjną , z Przewodniczącym, Zastępcą i 
jednym członkiem w składzie. Kandydatów do komisji zgłasza Rada.  
 Radny Andrzej Chełchowski zgłosił wniosek formalny , by kaŜda 
problemowa komisja wytypowała swojego kandydata do składu Komisji 
Rewizyjnej.  
 Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie w/w wniosku.  
 Radni 9 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciwnych” i 3 
„wstrzymujących  się” wniosek ten przyjęła. 
Jednocześnie radny Wawrzonkowski dodał, Ŝe kaŜde nazwisko będzie 
głosowane przez całą Radę.  
 Co będzie jeśli kandydat nie otrzyma 50 % głosów ?– zapytywał radny 
Chełchowski. 
 Większość Rady przegłosowała wniosek, Ŝeby komisje typowały 
swoich kandydatów – wyjaśniał Przewodniczący. JeŜeli jest taka sytuacja, to 
odłuŜmy ten temat na drugą sesję.  
 Zdaniem radnego Krzysztofa Grochowskiego w sesji winien 
uczestniczyć radca prawny. Mógłby bezpośrednio udzielać nam wyjaśnień.  
 Przewodniczący Rady odczytał brzmienie  § 79 Statutu Gminy 
Karniewo, który mówi o powołaniu Komisji Rewizyjnej. 
 W toku dalszej krótkiej dyskusji i wymianie opinii wśród radnych – nie 
zajęto stanowiska w tej sprawie. 
 W związku z powyŜszym radny Grzegorz Wawrzonkowski  postawił 
wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 8 – „Powołanie Komisji 
Rewizyjnej” i przeniesienie go na następną sesję. 
 Radni 8 głosami „za”, przy 7 „przeciwnych”,  wniosek o przełoŜenie 
punktu obrad o powołaniu Komisji Rewizyjnej na kolejną sesję – przyjęli. 
Uznano, Ŝe na kolejnych sesjach musi być obecny radca prawny.     
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Ad.pkt.9. 
  
 Radny Krzysztof Grochowski wnioskował o wykonanie remontu mostu 
w Byszewie na tzw. Budy. Sądził, Ŝe niewielkim nakładem moŜna go 
wyremontować.  
 
 Radna Beata Jackowska w swojej wypowiedzi nawiązała do tematu 
budowy przystanku PKS w Leśniewie. Przez ostatnie 4 lata nie udało się nam 
tego załatwić. Teraz po prostu proszę. DojeŜdŜa 17 dzieci. Przy posesji 
państwa Grzymałowskich przystanek jest niezbędny. 
 
 Pan Kazimierz Szwejkowski – sołtys wsi Leśniewo wnioskował o 
remont poboczy we wsi Rutki. Równiarka wyrównując nawierzchnię dróg 
winna bardziej zbierać ziemię z poboczy, bo tworzy się tzw. warga co 
powoduje zatrzymywanie się wody. W Leśniewie jest uszkodzony hydrant. W 
razie jakiegoś poŜaru musi on być sprawny.  
Czy jest moŜliwość zbiórki śmieci na przystankach wiejskich – zapytywał 
dyskutant. By to odbierać raz w miesiącu. Sądzę, Ŝe powinny być 
zorganizowane publiczne punkty odbioru śmieci.  
 
 Pan Kazimierz Rogalski – sołtys wsi Zaręby zapytywał Wójta: 
-  Czy Pan traktuje ludzi w dwóch kategoriach, Ŝe są lepsi i gorsi. Rada  
  sołecka złoŜyła wniosek o zainstalowanie 5 lamp oświetlenia ulicznego.     
  Otrzymaliśmy odpowiedź, ze w 2006 roku będzie to zrobione. Jak do tej  
  pory  nie zrobiono. 

-  Droga Ŝwirowa Zaręby – Węgrzynowo. Niedługo rowy będą wyŜsze niŜ 
droga. Sami przywieźliśmy 5 przyczep. Remont jest konieczny, tylko o to 
nie moŜemy się doprosić.  

- Czy gmina jest doinformowana w sprawie rolników, o terminach składania 
wniosków  suszowych itp.  Pani Wieczorek tłumaczy, Ŝe to jest sprawa 
Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej, a GOPS twierdzi, Ŝe nie ma 
obowiązku informowania sołtysów, czy mieszkańców. Ja usłyszałem 
odpowiedź, ze niech kaŜdy sobie szuka w internecie. Nie kaŜdy rolnik ma 
internet   

-  droga Maków – Krasne. Idzie zima, znów będą problemy z przejazdem, bo 
krzaki jak rosły tak rosną.  

 
 Pani Wiesława Przychodzka – sołtys wsi Rafały. 
-  O światło uliczne wnioskowaliśmy juŜ nie raz. Jest to przykre, ale    
    oświetlenia ulicznego nadal nie mamy. UwaŜam, Ŝe te kilka lamp winno     
    być zainstalowanych.  
-  Brak jest przepustu zjazdowego z drogi 60-tki na drogę do Rafał. O to  
    naleŜałoby wystąpić do Zarządu Dróg w Makowie Maz., bo to chyba jest w  
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    ich gestii.  
-  Brak przepustów na skrzyŜowaniu dróg gminnych wsi  Rafały. 
-  Brak dowiezienia Ŝwiru na remont drogi Ŝwirowej. Obecnie tylko zostały 

trwalsze pobocza, a na pozostałej części nawierzchni są doły.  
  
  Sołtys wsi Byszewo – Pan Tadeusz Zbrzezny wnioskował o dokonanie 
remontu nawierzchni drogi Ŝwirowej w Byszewie.  
 
 Radny Jerzy Szymański – zabierając głos stwierdził, Ŝe we wsi 
Malechy są lamp, jest instalacja. Lampy jednak nie świecą. Trzeba byłoby 
zainstalować nowe lampy.  
 
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy ustosunkowując się do zgłaszanych 
wniosków wyjaśniał. m. innymi, Ŝe Rada nie jest do tego by załatwiać, to co 
wnosi się krzykiem. Światło uliczne to nie tylko wieś Zaręby. Jest sporo 
pieniędzy w przyszłorocznym budŜecie. Na wszystko trzeba mieć środki. 
Dobrze, Ŝe jest taka pogoda, nie ma śniegu a za tym odśnieŜania. Nie potrzeba 
zakupywać duŜych ilości oleju opałowego – to teŜ kosztuje.  
Wszystkie pieniądze trzeba dokładnie policzyć i te środki rozdzielić. 
Chciałbym, by Rada w ramach dobrego konsensusu ustaliła zadania do 
realizacji.  
 Drogi – kontynuował pan Stopa, autentycznie mamy 153 km dróg 
gminnych. Sądzę, Ŝe utwardzenia nawierzchni będzie ich corocznie ubywało.  
Przystanki PKS – moŜna to zrobić niewielkim nakładem sił. Ja sobie cenię 
współpracę. Myślę, Ŝe to jest do domówienia i wykonania. Dowóz dzieci 
mamy z kaŜdej miejscowości. To są wszystko pieniądze gminne.  
Trzeba mieć zdrowe podejście do kaŜdej sprawy, do kaŜdego zadania. I tu 
prosiłbym, by Rada tak do wszystkiego podchodziła. W zrozumieniu i 
zgodzie moŜna zrobić bardzo wiele. Wiem, Ŝe jest wiele tematów do 
zrobienia, ale tu potrzebny jest rozsądek i rzetelne podejście. Dziś nie da się 
Ŝwirem zawieść wszystkich dróg.  
 Nie chcemy zaciągać kredytów – mówił Pan Wójt. W ramach środków 
i moŜliwości przerobowych firmy SPHR będziemy starali się to robić.  
 Co mam odpowiedzieć mieszkańcom odnośnie oświetlenia ulicznego – 
zapytywał Pan Kazimierz Rogalski. Pismo podpisane przez Wójta 
otrzymaliśmy.  
  
 Radny Grzegorz Wawrzonkowski w swojej wypowiedzi podkreślił, Ŝe 
był bardzo krótki czas. Wszyscy musimy dojść do meritum sprawy i za to 
odpowiadać.      
 Państwo radni. Otrzymaliście Statut Gminy. Bardzo proszę o 
zapoznanie się z jego treścią – kontynuował Przewodniczący. Otrzymacie 
państwo równieŜ projekt budŜetu gminy na 2007 rok. Musimy się z tymi 
dokumentami zapoznać. Chciałbym, byśmy wspólnie dochodzili do meritum 
spraw i starali się ze sobą jak i z Panem Wójtem współpracować.  
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 Następnie Radny Wawrzonkowski zwrócił się do sołtysów. Jeszcze w 
tym roku wozimy Ŝwir na drogi, ale czy będziemy to robili w roku przyszłym 
nie wiemy. Musi być przecieŜ ogłoszony przetarg. Obecnie robimy na 
Polesiu, musimy robić to kompleksowo. Jak pozwoli pogoda wszystkie drogi 
będą zrobione. Robiliśmy na Zawodziu, na „kasztanówce”. Dziś nie moŜemy 
zgarnąć poboczy, bo zrobimy błoto. JuŜ myśleliśmy by kogoś podnająć do 
wykonywania robót. Powstają tylko problemy.  
 
 Zdaniem Pana Kazimierza Rogalskiego jak robić to wszędzie, albo nie 
robić nikomu.      
 
 Mamy moŜliwości dogadania się z Zarządem Dróg Powiatowych – 
informował radny Wawrzonkowski. SkrzyŜowanie krajówki – to naleŜy do 
nich. Wszyscy wiemy, Ŝe przy dobrej współpracy moŜna coś zrobić. 
Nie powinniśmy się kłócić. W demokracji jest tak, iŜ większość wygrywa.  
 
 Pan Wójt  poinformował, ze jeszcze w dniu dzisiejszym jest odbiór 
jazów wykonanych na rzece  Pełcie w Karniewie. Autentycznie rzeka w 
Karniewie wygląda ładnie. Wykonaliśmy dwa jazy za ok. 500 tyś. zł.  
Czynimy starania, by wykonać kolejne jazy w stronę Łukowych.     
  
Ad.pkt.10.   
   

Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 
wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady II zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  

Przewodniczący Rady gminy 
 
mgr Grzegorz Wawrzonkowski 

 
Protokółowała :Michalska D. 
              


